
PROTOKÓŁ nr VI/2024 

sesji Rady Miejskiej w Suchowoli 

odbytej w dniu 26 wrzenia 2024 r. w godz. 1000 – 1220 

w sali „Płomyk” w Gminnym Ośrodku Kultury Sportu i Turystyki w Suchowoli. 

 

Ad. 1. Otwarcie obrad sesji. 

 VI zwyczajną sesję Rady Miejskiej w Suchowoli poprowadził Przewodniczący Rady 

Miejskiej  – Jacek Kaczorowski. 

 Przewodniczący Rady Miejskiej powitał Burmistrza Suchowoli – Michała Grzegorza 

Matyskiela, Skarbnika Gminy- Magdalenę Jankowską- Jurczuk oraz przybyłych radnych. 

 

Radni obecni na sali obrad: 

1. Alicja Fiedorczyk - Gałażyn 

2. Iwona Skorupska 

3. Jacek Kaczorowski 

4. Czesław Marchel 

5. Mariusz Horoszko 

6. Adam Makświej 

7. Bogusław Marchel 

8. Krystyna Gudel 

9. Krzysztof Boguszewski 

10. Radosław Tadeusz Wirkowski 

11. Michał Wysocki 

12. Leszek Żadziłko 

13. Mariusz Bielski 

14. Jan Żamojtuk 

15. Elżbieta Siemion 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad.  

Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad VI sesji.  

 

 

 



Proponowany porządek: 

 

1.     Otwarcie obrad sesji. 

2.     Przyjęcie porządku obrad. 

3.     Przyjęcie protokołu z poprzedniej V sesji Rady Miejskiej. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Informacja Burmistrza Suchowoli z działalności gospodarczej w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Informacja Burmistrza Suchowoli z realizacji zadań gospodarczych w I półroczu 2024r. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Dyskusja i głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Suchowola na 2024 rok. 

9. Dyskusja i głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Suchowola na lata 2024-2029 wraz z prognozą kwoty długu i 

spłat zobowiązań na lata 2024-2029. 

10. Dyskusja i głosowanie nad projektem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad 

usytuowania punktów sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie Gminy 

Suchowola. 

11. Dyskusja i głosowanie nad projektem uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznym przedszkolu oraz w oddziałach 

przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Suchowola. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

13. Wolne wnioski. 

14. Zakończenie sesji. 

Przewodniczący: Czy są uwagi do odczytanego porządku obrad? Nie widzę. Kto jest za 

przyjęciem porządku obrad VI sesji Rady Miejskiej proszę o podniesienie ręki. Dziękuję. Kto 

jest przeciwny? Kto się wstrzymał? Dziękuję. Stwierdzam, iż porządek obrad został przyjęty 

jednogłośnie.  

 

 



Ad. 3.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej V sesji Rady Miejskiej. 

Przewodniczący: Protokół był do wglądu. Stwierdzam, iż jest nas 15 i wszystkie podjęte 

decyzje będą prawomocne. Przystępujemy do uchwalenia punktu 3, do przyjęcia protokołu z 

poprzedniej V sesji Rady Miejskiej w Suchowoli. Czy są uwagi do protokołu? Nie widzę. Kto 

jest za przyjęciem protokołu z poprzedniej V sesji Rady Miejskiej w Suchowoli proszę o 

podniesienie ręki do góry. Dziękuje. Kto się wstrzymał? Kto jest przeciwny? Nie widzę. 

Stwierdzam, iż protokół z V sesji został przyjęty przez Radę Miejską jednogłośnie. 

 

Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący: 

- odbył się Cross Trzeźwości, 

- przygotowanie dzisiejszej sesji, omówienie zmian w budżecie. 

 

Ad. 5. Informacja Burmistrza Suchowoli z działalności gospodarczej w okresie 

międzysesyjnym. 

Burmistrz: 

- otworzyliśmy przetarg na zakup sprzętu dla OSP Suchowola, w ubiegłym roku składaliśmy 

duży wniosek pt. „Poprawa bezpieczeństwa mieszkańców Gminy Suchowola poprzez 

wzmocnienie potencjału OSP Suchowola. Chodziło o potencjalne zagrożenie chemiczne na 

terenie naszego miasta i gminy. Miał być zakupiony nowy samochód wraz z wyposażeniem w 

tym zakresie. Oferty wpłynęły dwie i jedna mieści się w środkach, które przewidzieliśmy na 

ten cel. Jest to samochód marki Volvo. Ponadto również wpłynęła oferta na zakup sprzętu do 

przeciwdziałania zagrożeniu chemicznemu. Niestety wartość oferty przekracza kwotę 

przeznaczoną na ten cel, ale mamy oszczędności na samochodzie, więc mieścimy się w ogólnej 

puli środków przeznaczonych na tę inwestycję. Niestety nie złożyła żadna firma żadnej oferty 

na zakup sprzętu ratowniczego , dlatego w tym zakresie będziemy ponawiać przetarg. Przetarg 

będzie powtórzony w systemie krajowym, 

- wniosek na przebudowę drogi kolonia Horodnianka oraz odcinek drogi w Gajewie, koło 

Laudańszczyzny został oceniony pozytywnie przez Ministerstwo i będziemy ogłaszać przetarg 

na realizację przebudowy tych dróg. Inwestycja musi się zakończyć do końca tego roku, 

- podpisaliśmy umowę na przebudowę drogi żwirowej w obrębie Dryga, 



- zakończyliśmy modernizację pozostałych dróg, które były przewidziane w ramach Polskiego 

Ładu (kolonia Kopciówka – 300 metrów, kolonia Horodnianka – 800 metrów, dwie kolonie 

Jatwiezi Dużej – w sumie długość prawie 6 kilometrów), 

- OSP Karpowicze i OSP Wólka otrzymały decyzją KRUS torby ratownicze, w najbliższym 

czasie trafią one do tych jednostek, 

- z OSP Suchowola zorganizowaliśmy zbiórkę dla powodzian. Dziękuję strażakom, osobom 

zaangażowanym w organizację i darczyńcom, 

- złożono wniosek do Wojewody w ramach Funduszu Dróg Lokalnych na przebudowę drogi 

Horodnianka – Żakle oraz Wólka – Dubasiewszczyzna. Ocena tych wniosków trwa i w ciągu 

najbliższego miesiąca dowiemy się czy otrzymamy dofinansowanie. Remont jest przewidziany 

na 2025 rok. 

- składamy wniosek na wymianę źródła ciepła w Szkole Podstawowej w Suchowoli. Planowany 

jest tam montaż pomp ciepła wraz instalacją OZE, produkcja prądu czyli instalacja 

fotowoltaiczna. Również wiatraki na dachu szkoły, które są elementem innowacyjności tego 

projektu, co było też warunkiem realizacji tego przedsięwzięcia (chodzi o okres jesienno – 

zimowy), 

- otrzymaliśmy pozytywną decyzję Ministerstwa Kultury o przyznaniu środków dla Marszałka 

Województwa Podlaskiego na budowę Muzeum Księdza Jerzego Popiełuszki na kwotę 38 mln 

zł. Otrzymaliśmy też środki z budżetu państwa. To szczególnie ważny projekt. 

- odbył się Cross Trzeźwości, w którym uczestniczyło prawie pół tysiąca dzieci i młodzieży i 

prawie 170 osób w biegach głównych. Impreza się rozwija i była w tym roku jednym z 

elementów cyklu 4 biegów w Grajewie, w Mońkach, w Goniądzu i finału w Suchowoli. Cieszą 

pozytywne opinie osób, które przyjeżdżają tu biegać. Chwalona jest świetna organizacja i 

atmosfera, 

- w rywalizacji sportowej nasza gmina zajęła historyczne V miejsce w województwie w 

kategorii gmin miejsko – wiejskich i miejskich. Mamy nadzieję, że utrzyma się ten wysoki 

sportowy poziom w przyszłych latach,  

- zakończyły się prace związane z budową placów zabaw w Trzyrzeczu, Karpowiczach, 

Domuratach i Podostrówku. Place zostały odebrane i można z nich korzystać. Jesteśmy na 

etapie przetargu placu zabaw w Wólce. 

 

 

 



Ad.6. Informacja Burmistrza Suchowoli z realizacji zadań gospodarczych w I półroczu 

2024r. 

Burmistrz Suchowoli Michał Matyskiel przedstawił informację z realizacji zadań 

gospodarczych. 

Przewodniczący: Dziękuję Panie Burmistrzu. Czy są pytania? 

Radny Michał Wysocki: Czy jest już znany termin w jakim ma być dostarczony samochód 

marki Volvo dla OSP Suchowola? 

Burmistrz: Do końca roku 2024. 

Radny Michał Wysocki: A z obecnych samochodów, czy któryś zostanie w inne miejsce 

przekazany?  

Burmistrz: Tak. Z Suchowoli samochód zostanie przekazany do Czerwonki a z Czerwonki do 

Wólki. Trzy jednostki zostaną wzmocnione nowszym sprzętem. 

Przewodniczący: A z Wólki? 

Burmistrz: Z Wólki będzie przeznaczony na sprzedaż, tak samo z Karpowicz i z Suchowoli. 

Jeden z samorządów jest zainteresowany zakupem samochodu OSP Suchowola, ponieważ jest 

to samochód strażacki miejski. Myślę, że uda się nam znaleźć kupca.  

Radny Michał Wysocki: Która droga żwirowa w obrębie Dryga będzie odnawiana? 

Burmistrz: Droga koło Świetlickego Leszka. Ta droga nie ma numeru. Od Milowskiej do asfaltu 

w Drydze. 

Przewodniczący: Kiedy się Urząd Gminy przenosi? 

Burmistrz: Za trzy tygodnie. 

Przewodniczący: Przed następną sesją czy po? 

Burmistrz: Myślę, że przed. Następna sesja już w kinie.  

Przewodniczący: Dziękuję. Czy są jeszcze pytania? Nie? Dziękuję Panu Burmistrzowi.  

Informacja Pana Burmistrza stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Ad. 7. Interpelacje i zapytania radnych. 

Brak 

Obrady wznowiono o 1045. 

 

Ad.8. Dyskusja i głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Suchowola na 2024 rok. 

Skarbnik Gminy szczegółowo przedstawiła zmiany w budżecie Gminy Suchowola na 2024 rok 

i udzieliła stosownych wyjaśnień.  



Przewodniczący: Dziękuję bardzo. Czy są pytania do uchwały? Proszę radny Wysocki. 

Radny Michał Wysocki: Mam pytanie odnośnie gminnego planu Gminy Suchowola. Będzie 

kosztować 250 tyś. zł i będzie realizowany w przyszłym roku? 

Pani Skarbnik: W 2025 i 2026 roku. Była taka potrzeba, żeby część wydatków przenieść z 2025 

roku na teraz. 

Radny Michał Wysocki: Na co konkretnie te środki w tym roku zostaną przeznaczone? 

Burmistrz: Na utworzenie planu głównego, konsultacje, analizy, dokumentacja. 

Przewodniczący: Te środki będą wykorzystane na przygotowanie planu i wszystko, co się z tym 

planem wiąże. 

Radny Michał Wysocki: Czy w projekcie dot. Centrum Kultury i Rekreacji Targowica też jest 

ujęta? 

Burmistrz: Jest ujęta. 

Radny Mariusz Bielski: Mam pytanie odnośnie deficytu. Bo w tym roku wzrośnie deficyt o 

milion złotych i 52 tyś. dodatkowo jeszcze? To będzie ten kredyt? 

Pani Skarbnik: Tak. Z kredytu będzie 926.046,00 złotych a z nadwyżki z lat ubiegłych 

126.276,00 złotych. Zwiększone są wydatki inwestycyjne. Mamy zachowaną nadwyżkę 

operacyjną. Ja tego bardzo pilnuję. Cały deficyt jest przeznaczony na realizację zadań 

inwestycyjnych.  

Radny Mariusz Bielski: Czyli te 850.000,00 zł z tego kredytu będzie przyznane na te dwie 

drogi? To będzie realizowane w tym roku? 

Pani Skarbnik: Tak. 

Radny Mariusz Bielski: To jeszcze jedno pytanie: Jaki dług będziemy mieli na koniec  tego 

roku? Jakie odsetki i jakie kredyty? 

Pani Skarbnik: Zaciągamy w tym roku 3.771.927,00 zł. Na koniec roku z poprzednich lat 

wynika, że jak spłacimy bo rozchody mamy na 845.418,00 zł, to będzie 1.901.546,00 zł starych 

kredytów, które wcześniej były zaciągane. 

Radny Mariusz Bielski: Czy w tej kwocie są odsetki? 

Pani Skarbnik: Nie to tylko rata kapitałowa. Odsetki to inny paragraf .Odsetki są zabezpieczone 

w budżecie i na kolejny rok zabezpieczamy.  

Radny Bogusław Marchel: Gdzie będzie zlokalizowane Centrum Kultury i Rekreacji? 

Burmistrz: Na działce, która obejmuje stadion. 

Radny Bogusław Marchel: Czyli stadion zostanie zlikwidowany? 

Burmistrz: Stadion nie zostanie zlikwidowany. Tylko na działce ze stadionem powstanie 

Centrum Kultury i Rekreacji. 



Radny Bogusław Marchel: Pewnie trzeba będzie wywieźć tę hałdę ziemi, która została tam 

nawieziona? 

Burmistrz: Wszystko zależy od projektu. 

Radny Bogusław Marchel: Na jakim etapie jest zasiedzenie wspólnoty gruntowej? 

Burmistrz: Sprawa jest w sądzie i czekamy na rozstrzygnięcie.  

Radny Michał Wysocki: Z jakiego programu będziemy składać wniosek o dofinansowanie 

Centrum Kultury i Rekreacji? 

Burmistrz: W ramach rewitalizacji. 

Radny Michał Wysocki: Zwiększenie opłat za odpady, kiedy? 

Burmistrz: Nie wiem. Nie znamy całości kosztów, które będą obejmować 2025 rok. Dopiero w 

grudniu ten temat będzie poruszany. 

Przewodniczący: Czy są pytania? Nie widzę. Proszę o odczytanie projektu uchwały.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie. Za głosowało 13 radnych, przeciw – 0, wstrzymało 

się – 2. Uchwała nr VI/24/24 została podjęta. Uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad. 9. Dyskusja i głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Suchowola na lata 2024-2029 wraz z prognozą kwoty długu 

i spłat zobowiązań na lata 2024-2029. 

Skarbnik Gminy szczegółowo przedstawiła zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Suchowola na 2024 rok i udzieliła stosownych wyjaśnień.  

Po odczytaniu uchwały Przewodniczący poddał pod głosowanie. Za głosowało 12 radnych, 

przeciw – 0, wstrzymało się – 3. Uchwała nr VI/25/24 została podjęta. Uchwała nr VI/25/24 

stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad.10. Dyskusja i głosowanie nad projektem uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzania planu ogólnego Gminy Suchowola. 

Przewodniczący: Poprzednia uchwała zawierała błąd i dlatego dziś jeszcze raz zostanie 

poddana pod głosowanie. Czy jest potrzeba wyjaśniania? 

Burmistrz: Nie było w poprzedniej uchwale liczby pozwoleń natomiast teraz już jest, stąd 

potrzeba uzupełnienia.  

Przewodniczący: Dziękuję za wyjaśnienia Pana Burmistrza. 

Przewodniczący: Odczytuję uchwałę.  

Przewodniczący Kto jest za przyjęciem uchwały proszę o podniesienie ręki do góry.  



Dziękuję. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Uchwała nr VI/26/24 stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad.11. Dyskusja i głosowanie nad projektem uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat 

za korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznym przedszkolu oraz w 

oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez 

Gminę Suchowola. 

Burmistrz Suchowoli: W związku z obwieszczeniem Ministra Edukacji z dnia 27 lutego 2024r. 

zmienia się kwota wpłaty za godzinę do wysokości maksymalnej 1,44 zł. W związku z tym, że 

ta opłata w Gminie Suchowola wynosi 1,14 zł, zaistniała potrzeba dostosowania tej opłaty do 

wysokości podanej w obwieszczeniu. Stąd ta propozycja, żeby przyjąć opłatę w kwocie 1,44 zł 

za każdą rozpoczętą godzinę zajęć uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym.  

Przewodniczący: Nie chodzi o wyżywienie? 

Burmistrz: Nie. 

Przewodniczący: Czy są pytania? Brak. 

Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał pod głosowanie. Za głosowało 15 radnych, 0 – 

wstrzymało się, 0 – było przeciw. Uchwała nr VI/27/24 została przyjęta jednogłośnie. 

Uchwała nr VI/27/24 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad. 12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Brak. 

 

Ad. 13. Wolne wnioski i informacje. 

Przewodniczący: otwieram dyskusję. 

Radny Michał Wysocki: Czy będzie możliwość podwyższenia wysokości ogrodzenia na Orliku 

w Chodorówce? 

Burmistrz: Niestety, ale ta wysokość musi pozostać. Taka wysokość jest w projekcie. Każde 

zwiększenie wysokości rodzi ryzyko, że w momencie dużego wiatru może przewrócić się całe 

ogrodzenie. 

Radny Michał Wysocki: Czyli na chwilę obecną nie mamy pomysłu na rozwiązanie tego 

problemu? 



Burmistrz: Niestety teraz są takie porywy wiatru, że ryzyko powalenia ogrodzenia jest duże. 

Takie zdarzenie miało kiedyś miejsce na naszym boisku przy liceum.  Projektant odradzał takie 

rozwiązanie. 

Radny Michał Wysocki: Czy Gmina ma jakiś wpływ na firmę od światłowodu, gdzie ten 

światłowód jest ciągnięty? 

Burmistrz: Możemy prosić a nie kazać. My nie mieliśmy wpływu na to jak pójdzie ten 

światłowód. To był projekt Urzędu Marszałkowskiego. Można się skontaktować z firmą i 

zorganizować spotkanie z firmą i mieszkańcami. 

Radny Michał Wysocki: Czy Gmina pomoże się skontaktować? 

Burmistrz: Możesz i ty to zorganizować. 

Sołtys Zygmunt Urmiłowicz: Czy ta firma, która wybudowała ten światłowód może się 

zmienić? Czy ma wyłączność? 

Burmistrz: Przez co najmniej pięć lat tylko oni mogą być operatorem. Natomiast później 

właściciel sieci czyli Urząd Marszałkowski pewnie będzie ogłaszał przetarg na wybór 

operatorów. Na razie oni tego nie oddadzą, ponieważ zaangażowali własne środki. Musi im się 

to zwrócić. 

Przewodniczący: Może jeszcze słowo o powodzi, o tym co się wydarzyło i o naszej pomocy. 

Pan Burmistrz ze strażakami już pierwszą transzę najbardziej potrzebnych rzeczy wysłał. Teraz 

jest organizowana pomoc dla rolników.  

Radna Alicja Fiedorczyk – Gałażyn: Zorganizowaliśmy zbiórkę z kolegą Michałem. Paszy się 

z dnia na dzień nie kupi. Pomógł nam to zorganizować koordynator Pan Hubert. Zbiórki zostały 

zorganizowane i część rzeczy już pojechała do potrzebujących. Ja wraz z Michałem byliśmy na 

miejscu powodzi. Widzieliśmy potrzeby i zniszczenia. Rolnicy byli bardzo zaskoczeni tak 

dużym odzewem z naszego województwa. Zbiórka przeszła nasze oczekiwania. Serdecznie 

dziękuję naszym darczyńcom, osobom pomagającym w organizacji zbiórki. 

Przewodniczący: Ogromna wdzięczność dla wszystkich darczyńców. My borykamy się z suszą 

ale najgorzej było w okolicach Łomży. Tam nie mogli nawet przygotować paszy. Teraz trzeba 

sprawdzić jakie są najpilniejsze potrzeby osób poszkodowanych w powodzi. 

Radna Alicja Fiedorczyk – Gałażyn: Potrzeby są ogromne i trzeba pomagać z głową. 

Przewodniczący: Proszę bardzo czy są inne sprawy? 

Radny Czesław Marchel: Pomoc będzie potrzebna co najmniej do maja.  

Przewodniczący: Idzie zima i potrzeby mogą się zmienić z dnia na dzień. Kontakt bezpośredni 

jest rzeczą najlepszą.  



Burmistrz: Na tej sesji nie dokładaliśmy tego do budżetu, natomiast przyszła prośba ze Związku 

Gmin Wiejskich Województwa Dolnośląskiego do Związku Województwa Podlaskiego o 

wsparcie 

 rzeczowe. Na najbliższej sesji będę prosił Państwa o przekazanie symbolicznej kwoty i 

podjęcie odpowiedniej uchwały. Pomoc będzie dla miejscowości Głuchołazy.  

 

Ad. 14. Zakończenie sesji. 

Przewodniczący: Czy są inne sprawy? Wobec wyczerpania tematów sesji Przewodniczący 

zakończył obrady o godzinie 1220.  

 

 

 

Protokołowała                                                                                      Przewodniczący 

                                                                                                              Rady Miejskiej  

 

Barbara Głowicka                                                                              Jacek Kaczorowski 

 


